

ENGLISH

# Your voice will help shape the future of fertility in Canada.

This toolkit equips FMC ambassadors with everything they need to **effectively promote fertility care advocacy** leading up to the April 28th election.

There are 2 main calls to action:

1. **Easily submit a letter to your regional MP** by visiting:
  - a. English site:
  - b. French site:
2. **Share the posts with your audience**, encouraging participation in submitting a letter to their regional candidates.
  - a. You may reshare directly from Fertility\_Canada and tag us OR
  - b. You may share on your own page or stories from the social media toolkit OR
  - c. Create your own call-to-action graphics and tag Fertility\_Canada

*\*\*Be sure to tag your local MP's if they have social media*

## Toolkit Components:

### 1 Social Media Captions (Pre-Written & Customizable)

These captions are designed to be **engaging, fact-based, and action-driven**.

#### **General Call-to-Action:**

 **1 in 6 Canadians need fertility care**—yet access remains unfair and inconsistent across provinces. With the **federal election on April 28**, we need leaders who will take action.    
**Send a letter to your MP NOW!** [insert link] #FertilityMatters #Election2025

#### **Personal Story Engagement:**

Fertility challenges impact so many of us, yet most politicians ignore them. **I'm sharing my story because we deserve better fertility care in Canada.** If you agree, let's make it an election issue. **Tag your MP & demand action!** #FertilityMatters #VoteForFertility

#### **MP Accountability Challenge:**

**Tired of politicians ignoring fertility care?** Let's hold them accountable.  I just sent a letter to my MP demanding action. It takes **less than 1 minute**—will you do the same?  [insert link] #FertilityMatters #Election2025

#### **Debunking Fertility Myths:**

 **Myth:** Fertility struggles are rare.

 **Fact:** **1 in 6** Canadians experience infertility, and many can't afford treatment. With a

historic low fertility rate, we need policies that support families. Demand change!  
#FertilityMatters

---

## 2 Graphics & Image Ideas: Access Graphics Here

### ✓ Static Graphics (Instagram/Facebook/Twitter/X/LinkedIn)

- **"What's Covered in Your Province?"** 🗺️ (Visual map of fertility care funding across Canada)
- **"1 in 6 Canadians Need Fertility Care—Why Aren't We Talking About It?"**
- **"Our Fertility Rate Is the Lowest in History. It's Time for Action!"**
- **"Send This Letter to Your MP – It Takes 1 Minute!"** (Swipeable carousel with step-by-step instructions)

### ✓ Instagram Stories (Engagement Boosters)

- **Poll:** "Does your province cover fertility care?" (Yes/No)
- **Question Box:** "What would YOU say to your MP about fertility care?"
- **Countdown Timer:** "Election in [X] days! Have you sent your letter?"

### ✓ Reels & TikTok Video Prompts

- **"My Fertility Journey: Why This Election Matters"** (Personal story share)
- **"How to Send a Letter to Your MP in 30 Seconds"** (Screen-recording tutorial)
- **"Tag an MP Challenge: Who Will Respond?"** (Encourage mass tagging of politicians)

---

## 3 Well-Researched Key Statistics for Impact

Using these stats in posts will **increase credibility and engagement**:

 **Canada's fertility rate hit an all-time low of 1.33 births per woman in 2023**—well below the population replacement level of 2.1. (Source: Statistics Canada)

 **Fertility treatments cost between \$10,000 - \$20,000 per cycle** in most provinces—yet only 9 of the 13 provinces and territories offer some level of public funding.

 **60% of infertility cases are due to medical conditions**—yet fertility treatment is still not fully covered as essential healthcare. (Source: WHO)

**1 in 6 Canadians struggle with fertility**, yet only a fraction of MPs have addressed it in policy discussions. (Source: CFAS)

 **75% of Canadians support public funding for fertility care**—but politicians won't act unless we demand it. (Source: National Poll)

FRENCH

# Boîte à outils pour les ambassadrices et ambassadeurs de FMC pour la campagne électorale fédérale

Cette trousse fournit à la communauté de Fertility Matters Canada tout le nécessaire pour promouvoir efficacement les soins en fertilité d'ici à l'élection fédérale du 28 avril.

## Boîte à outils

### 1) Légendes pour les réseaux sociaux (pré-rédigées et personnalisables)

Ces légendes sont conçues pour être **engageantes**, **factuelles** et **orientées vers l'action**.

#### Appel à l'action général

 Une personne sur six au Canada a besoin de soins en fertilité — mais l'accès reste inéquitable d'une province à l'autre. À l'approche des élections fédérales du 28 avril, il faut élire des leaders qui agiront. 

Envoyez une lettre à votre député dès maintenant! [insérer lien]

#LaFertilitéCompte #1sur6 #Élections2025

#### Témoignage personnel

Les défis liés à la fertilité touchent tellement d'entre nous — pourtant, trop de politiciens les ignorent. Je partage mon histoire parce que nous méritons mieux. Si vous êtes d'accord, faisons de la fertilité un enjeu électoral. Identifiez votre député et exigez de l'action !

#JeVotePourLaFertilité lors des #Élections2025

#### Défi: Responsabiliser des députés

Vous trouvez que la fertilité est trop souvent ignorée par les élus? Il est temps de leur demander des comptes.  Je viens d'envoyer une lettre à mon député pour exiger des actions. Ça prend moins d'une minute — ferez-vous de même ? 

[insérer lien]

#LaFertilitéCompte #Élections2025

#### Démystifier les mythes sur la fertilité

 Mythe : **Les problèmes de fertilité sont rares.**

 Fait : **Une personne sur six vit avec des enjeux d'infertilité, et plusieurs n'ont pas les moyens d'accéder aux soins.**

Alors que le taux de fécondité est au plus bas, nous avons besoin de politiques qui soutiennent les familles.

Exigeons le changement !

#LaFertilitéCompte #1sur6 #Élections2025

### 2) Visuels et idées d'images

Les ambassadrices et ambassadeurs recevront un lien vers un modèle Canva pour personnaliser les visuels selon leur parcours et leurs expériences.

#### Visuels statiques (Instagram/Facebook/Twitter/X/LinkedIn)

- « Qu'est-ce qui est couvert dans votre province ? »  (carte du financement des soins en fertilité à travers le Canada)
- « 1 personne sur 6 a besoin de soins en fertilité — pourquoi n'en parle-t-on pas ? »
- « Notre taux de fécondité est au plus bas. Il est temps d'agir ! »
- « Envoyez cette lettre à votre député – ça prend 1 minute ! » (carrousel explicatif étape par étape)

#### Stories Instagram (pour stimuler l'engagement)

- **Sondage** : « Votre province couvre-t-elle les soins en fertilité ? » (Oui / Non)

- **Boîte de question** : « Que diriez-vous à votre député au sujet des soins en fertilité ? »
- **Minuteur** : « Élection dans [X] jours ! Avez-vous envoyé votre lettre ? »

### ✓ Reels & TikTok – Idées de vidéos

- « **Mon parcours en fertilité : pourquoi cette élection compte** » (témoignage personnel)
- « **Comment envoyer une lettre à votre député en 30 secondes** » (tutoriel en vidéo)
- « **Les soins en fertilité à travers le Canada : qui est laissé pour compte ?** » (infographie)
- « **Défi : Identifie un·e député·e – Qui répondra ?** » (campagne de mobilisation pour identifier les députés dans les commentaires)

### ③ Statistiques et données pour maximiser l'impact

L'utilisation de ces données augmentera la crédibilité et l'engagement de vos publications :

 Le taux de fécondité du Canada a atteint un creux historique de 1,33 enfant par femme en 2023 — loin du niveau de 2,1 nécessaire pour assurer le renouvellement de la population.  
(Source : Statistique Canada)

 Les traitements de fertilité coûtent entre 10 000 \$ et 20 000 \$ par cycle dans la plupart des provinces — **seules l'Ontario, le Québec, le Manitoba et le Nouveau-Brunswick offrent un certain soutien financier.**  
(Source : Société canadienne de fertilité et d'andrologie – SCFA)

 60 % des cas d'infertilité sont liés à des causes médicales — **pourtant, les traitements de fertilité ne sont pas toujours couverts comme soins de santé essentiels.**  
(Source : Organisation mondiale de la santé – OMS)

 Une personne sur six au Canada vit des enjeux d'infertilité — **mais très peu de députés en parlent dans leurs positions ou plateformes politiques.**  
(Source : Société canadienne de fertilité et d'andrologie – SCFA)

 75 % des Canadiennes et Canadiens appuient le financement public des soins en fertilité — **mais les politiciens n'agiront que si nous l'exigeons.**  
(Source : Sondage national)